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政治社会学 

Political Sociology 

 上课时间：冬学期 周二下午 6-9节  

 上课地点：行政楼 1605 

 任课教师姓名：钱力成 

 

 课程中文简介： 

政治社会学的研究范围十分广泛，帝国到民族国家的转变、社会权力的来源、

福利国家与资本主义等都是政治社会学的研究对象；马克思、韦伯和涂尔干等著

作中都涉及了对这些问题的思考。在本课程中，我们将从社会学三大家的著作入

手，同时结合西方和中国的前沿政治社会学研究成果进行教学，使学生掌握政治

社会学领域的主要议题、理论和方法。 

 

 课程英文简介： 

Political sociology is a very large field, which includes the study of empires, nation 

states, sources of social power, welfare states, capitalism, among others. The classic 

thoughts of Marx, Weber, and Durkheim have provided much wisdom for this field. In 

this class, we will begin with the early thinkers but also includes the most recent studies 

from Western and Chinese political sociologists. Through this course, the students 

should be able to understand the major topics, theories, and methods in political 

sociology. 

 

 课程结构： 

  教学内容（包括课堂讲授、实验、讨论、考试等） 

1 导论 

2 马克思与韦伯 
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3 帝国到民族国家 

4 民族主义 

5 国家与社会 

6 社会运动与革命 

7 政治文化与政治参与 

8 资本主义与世界体系 

 


